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CONSILIUL LOCAL GIURGIU 
 

 

 

 

 

 

P R O C E S  - V E R B A L 
încheiat astăzi, 03 septembrie  2013, 

 în şedinţa extraordinară a Consiliului Local 
 

 

 

 Lucrările şedinţei încep la ora 12
00

 în prezenţa a 18 consilieri din numărul total al 

membrilor Consiliului. 

 Prin Dispoziţia nr.2456  din 02 septembrie 2013 consilierii au fost invitaţi la 

şedinţa extraordinară a Consiliului local din data 03 septembrie 2013, ora 12
00

, care  are 

loc în sala de şedinţe proprie din strada Bucureşti, nr.49-51. 
 

 Prezenţi:  
       

1. Gâdea Gheorghe 

2. Badea Ionuţ 

3. Popazu Liviu 

4. Truică Liliana 

5. Cartojan Dan Liviu 

6. Bălănean Viorel  

7. Ciobanu George Daniel 

8. Vladu Alexandru 

9. Cepraga Cornel Sorin 

10. Dinu Cristina Elena 

11. Ilie Clement 

12. Dinu Ionel 

13. Stanciu Marius Viorel 

14. Oprişan Gigi 
 

Absenţi: 

1. Petcu Toma Florin 

2. Măroiu Marian 

3. Cioacă Ionuţ 

4. Pârlea Victor Constantin 

5. Velicu Florian 

6. Spoială Slav Gheorghe 

  

Preşedinte de şedinţă este domnul Cartojan Dan Liviu, ales  prin H.C.L.  nr.326  

din 29  august 2013. 
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Domnul Secretar Roşu Petre: Bună ziua! Astăzi, 03 septembrie 2013 a fost 

convocată şedinţă extraordinară, sunt prezenţi 14 consilieri. Conform Regulamentului de 

organizare şi funcţionare al Consiliului Local şedinţa este legal constituită.  

Domnul consilier Cartojan Dan Liviu: Bună ziua! Ordinea de zi cuprinde 1 proiect 

de hotărâre. Supun la vot ordinea de zi. Cine este pentru? Împotrivă? Abţineri? În 

unanimitate de voturi ordinea de zi a fost aprobată. 
 

Punctul 1: proiect de hotărâre privind aprobarea asocierii între Consiliul Local al 

Municipiului Giurgiu, Direcţia de Asistenţă Socială Giurgiu şi Fundaţia 

„ESTUAR” Bucureşti, în vederea depunerii unui proiect de tip grant 
 

Domnul consilier Cartojan Dan Liviu: Discuţii? 

Domnul consilier Cepraga Cornel Sorin:  Am cicit singurul punct pe care îl avem la 

ordinea de zi şi am rămas mirat de un singur lucru. Sunt şase parteneri în această asociere, 

trei instituţii publice şi trei asociaţii. Dacă ne uităm la contribuţia fiecăruia din cei şase 

asociaţi, observăm că 78% din cofinanţare este asigurată de către unităţile administrative, 

în speţă cele trei Direcţii de Asistenţă Socială. Dacă ne uităm la împărţirea banilor cum 

trebuiesc ei cheltuiţi vedem că 94% din totalul fondurilor alocate la acest proiect sunt 

dirijate către cele trei asociaţii. 

Eu am două propuneri. Prima propunere ar fi să nu votăm şi să amânăm această 

hotărâre având în considerare următorul lucru: să se propună cofinanţarea, ori cofinanţare 

la nivelul primirii banilor din proiect ori împărţirea banilor pentru proiect să fie 

proporţional cu cofinanţarea. Astea ar fi punctele mele de vedere. Nu e posibil, avem o 

asociaţie, Estuar parcă se cheamă, cofinanţare zero şi primeşte din totalul proiectului, nu 

zic în procente,  din 11 milioane de lei 8 milioane de lei, mie mi se pare anormal. 

Domnul consilier Dinu Ionel: Dacă e cineva de la DAS să ne explice, ca să 

înţelegem mai bine. 

Domnul consilier Cepraga Cornel Sorin: Am făcut această intervenţie deoarece 

pentru Giurgiu, noi cofinanţăm cu 600 de milioane, adică 60.000 lei şi primim 140.000 lei, 

e o derâdere. 

Doamna director Roşu Janiţa: Este prezentă doamna director de la Estuar. 

Doamna Amedea Enache: Reprezint Fundaţia Estuar din Bucureşti, este o fundaţie 

înfiinţată în urmă cu 20 de ani de zile şi al cărei preşedinte este doctorul Cristian Andrei. 

În ceea ce priveşte acest proiect şi pentru a răspunde punctual problemelor ridicate de 

domnul consilier, suma mare care revine Estuar-ului este din faptul că, fiind lideri de 

parteneriat, cum noi asigurăm managementul proiectului şi foarte multe din contractele de 

achiziţie aparţin Estuar-ului. Adică, în acest proiect se califică 760 de persoane pe diverse 

specializări şi deşi persoanele sunt recrutate fie de DAS Giurgiu, fie de DGASPC sectorul 

1 sau 6, calificarea se va face de către Fundaţia Estuar şi în felul acesta bugetul proiectului 

este mărit. O altă problemă, este faptul că pe această linie de finanţare ca de altfel pe toate 

finanţările europene salariile funcţionarilor publici indiferent de instituţia care este 

partener în proiect sunt limitate prin lege, aşa că, deşi este incorect, salariile sunt chiar 

mititele, pentru că legea nu permite decât adăugarea câtorva clase salariale pentru fiecare 

funcţionar. 
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Vreau să precizez că bugetul de 841.000 lei, bugetul care aparţine DAS-ului este 

bugetul pe care DAS l-a solicitat pentru acest proiect şi corespunde cu activităţile în care 

este implicat. Alte organizaţii în funcţie de ce activităţi au în proiect, au un buget mai mare 

Domnul consilier Dinu Ionel: Şi cu banii pe care îi primiţi, doamnă, probabil că 

există un profit mare, ce faceţi cu ei? 

Doamna Amedea Enache: Profitul este strict social. 

Domnul consilier Cartojan Dan Liviu: Este fundaţie, nu are cum. 

Doamna Amedea Enache: Nu există profit economic, iar toţi banii, fie finanţarea 

nerambursabilă, fie partea de cofinanţare de la Consiliul Local Giurgiu aparţin comunităţii 

giurgiuvene, nu ies din Giurgiu şi doar rămân în comunitatea giurgiuveană, chiar dacă 

reprezintă cofinanţare la proiect, vor intra în bugetul DAS-ului. 

Vreau să vă mai precizez faptul că acest proiect este aplicat săptămâna trecută şi noi 

avem cinci zile la dispoziţie pentru a depune parteneriatul. Va urma o fază de evaluare de 

câteva luni de zile şi sunt sute de proiecte trimise, adică şansele ca acest proiect să fie 

finanţat şi să intre la contractare, probabil sunt undeva la 50 – 50, aşa că nu înseamnă că 

dacă se votează acum această alocare de buget proiectul va merge mai departe spre 

contractare. Încă nu poate intra în faza de evaluare administrativă pentru că nu are acordul 

de parteneriat semnat. 

Domnul consilier Cartojan Dan Liviu: Am  o întrebare totuşi, chiar dacă am cerut şi 

domnul consilier Cepraga a cerut şi a venit cu această idea de amânare până la o discutare 

a procentelor de cofinanţare, Fundaţia dvs. îşi menţine punctul de vedere pe cofinanţare 

0% cum îl aveţi în propunere, la momentul ăsta? 

Doamna Amedea Enache: Vă daţi seama că între a pica proiectul şi noi am fi de 

acord să luăm o parte de cofinanţare tocmai pentru că a fost atâta muncă şi atâţia parteneri 

incluşi. 

Domnul consilier Cartojan Dan Liviu: Ideea e, de a stabili o echitate între procentul 

de cofinanţare şi totuşi procentul care revine în cadrul proiectului este totuşi o idea 

normală, spun. 

Doamna Amedea Enache: Sunt total de acord de a prelua noi partea de cofinanţare 

şi de a lăsa la Giurgiu 2% conform limitei minime obligatorii inclusă de ghidul de 

cofinanţare. 

Domnul consilier Vladu Alexandru: Referitor la această propunere de proiect, avem 

două DAS-uri, DAS-ul din Bucureşti sectorul 1 şi DAS-ul din Giurgiu, suma care revine 

din proiect este sensibil egală. Adică DAS-ul din Bucureşti 155.000, DAS-ul din Giurgiu 

141.000, deci aproximativ egale, numai că Giurgiu vine cu 25,9% din total cofinanţare faţă 

de 1,4%, vedeţi, acolo era vorba de 30 de milioane vechi şi la Giurgiu sunt 570, dacă dvs. 

sunteţi de acord să lăsăm 31 pentru că procentul este acelaşi, ca la celălalt DAS şi mi se 

pare ok. 

Doamna Amedea Enache: Da. 

Domnul consilier Vladu Alexandru: 31 de milioane şi diferenţa, să mergem cu 

finanţarea la Estuar, este ok? 

Doamna Amedea Enache: Absolut ok. 

Domnul consilier Stanciu Marius Viorel: Vroiam să întreb dacă sectorul 1 şi 

sectorul 6 au aprobat acest proiect de hotărâre. 
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Doamna Amedea Enache: Sunt două situaţii diferite, sectorul 1, este vorba de 

DGASPC nu de DAS, are o hotărâre a municipiului Bucureşti, este de câţiva ani de zile, 

prin care dreptul să aplice oricâte proiecte doreşte în limita de cofinanţare de 2%, de aici 

suma de 3.000 şi mergând pe acestă hotărâre poate să aplice. Sectorul 6 nu are hotărâre de 

Consiliu, semnează acordul de parteneriat şi în cazul în care proiectul va fi contractat, va 

intra în Consiliu. 

Domnul consilier Stanciu Marius Viorel: Acelaşi lucru putem să-l facem şi noi. 

Domnul consilier Cartojan Dan Liviu: Şi dacă există riscul să nu se aprobe în 

Consiliu, ce se întâmplă? Pierdeţi proiectul? 

Doamna Amedea Enache: Nu s-au întâmplat niciodată, iar asta este procedura de la 

DGASPC sectorul 6 pe care noi lucrăm de ani de zile. 

Domnul consilier Cartojan Dan Liviu: Domnule Cepraga sunteţi de acord cu 

amendamentul formulat de domnul Vladu şi să renunţaţi la celelalte? 

Vom supune proiectul în forma iniţială, după care vom supune şi cu amendamente 

dacă este cazul. 

Normal nu ar trebui să avem trecuţi toţi partenerii şi nu doar Fundaţia Estuar în 

formularea proiectului? 

Domnul secretar Roşu Petre: Noi ne asociem cu Fundaţia Estuar. 

Domnul consilier Cartojan Dan Liviu: Nu, anexa e cu toţi partenerii, noi semnăm. 

Doamna Amedea Enache: Acesta este un acord standard, fără acest tip de asociere 

nu putem aplica proiectul. 

Domnul consilier Cartojan Dan Liviu: Acordul este cu toată lumea, de asta zic, că şi 

în proiectul nostru era bine să-i trecem pe toţi. 

Domnul consilier Dinu Ionel: Este un proiect aşa de simplu şi nu ştiu de ce încercăm 

să. 

Domnul consilier Cartojan Dan Liviu: Supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 

Cine este pentru? Împotrivă? 12 voturi împotrivă. Abţineri? 2 abţineri. 

Să vedem cum sună modificarea domnule secretar. 

Domnul secretar Roşu Petre: La art.3: “se aprobă de principiu Bugetul proiectului, 

în valoare totală de 11.128.027 lei, pentru Direcţia de Asistenţă Socială Giurgiu suma 

aferentă fiind de 141.842 lei, din care 2%, respectiv 2.836.8 lei, reprezintă contribuţia 

proprie.” 

Domnul consilier Cartojan Dan Liviu: Discuţii? Dacă nu mai sunt discuţii, supun la 

vot proiectul de hotărâre cu amendamentul prezentat de domnul secretar. Cine este pentru? 

Împotrivă? Abţineri? În unanimitate de voturi hotărârea a fost aprobată. 

Vă mulţumesc, declar şedinţa închisă. 

 Nemaifiind probleme, şedinţa se încheie la ora 12
18

.
 

 

 P R E Ş E D I N T E, 
 

              Cartojan Dan Liviu                      SECRETAR, 
 

                      Roşu Petre       ÎNTOCMIT, 
 

                               Stanciu Violeta 


